

LANGUAGE OF WORK

It is the responsibility of the Department to ensure the equality of status of French and English as languages of work. In this regard, the 1978-1979 Plan indicated that the use of French could be increased substantially, particularly in the areas of personal and central services.

In order to promote the use of French as a language of work, the Department carried out an analysis of the distribution of Francophones in bureaux and divisions, an examination of the bilingual capacity of bureaux and divisions, especially of those bureaux offering personal and central services, a verification of the availability of work instruments in both official languages and an investigation of professional training.

Further, a new project (work environment) focussing on long-term changes in habits and attitudes of employees has been added to the activities listed in the Plan.

LANGUE DE TRAVAIL

Il incombe au Ministère d'assurer l'égalité de statut du français et de l'anglais comme langues de travail. A cet égard, il ressortait du Plan 1978-1979 que l'usage du français pouvait être sensiblement accru, surtout en ce qui a trait à la prestation des services personnels et centraux.

Afin de promouvoir l'usage du français comme langue de travail, le Ministère a procédé à l'analyse de la répartition des francophones dans les bureaux et directions, à l'examen de la capacité bilingue des bureaux et directions, plus particulièrement celle des bureaux offrant des services personnels et centraux, à la vérification de la disponibilité des instruments de travail dans les deux langues officielles et à une enquête sur la formation professionnelle.

De plus, un nouveau projet (milieu de vie) axé sur le changement à long terme des habitudes et des attitudes des employés est venu s'ajouter aux activités contenues dans le Plan.